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19 czerwca br. w sali wiej-
skiej w Nowym Żabnie 
odbyła się sesja Rady Gmi-
ny. Podczas posiedzenia 
przedstawiono raport o 
stanie gminy. Po zapozna-
niu się ze sprawozdaniem 
Rada udzieliła absoluto-
rium Wójtowi Gminy 
Nowa Sól

Czytaj w aktualnym numerze!

Tutaj spełniają się 
marzenia
będzie kolejna OSA

Absolutorium
dla Wójta

Uroczyste otwarcie
parków krajobrazowych

czytaj na str. 2 czytaj na str. 7 czytaj na str. 10

Już niedługo pojedziemy przez 
most w Stanach

czytaj na str. 5



Tutaj spełniają się marzenia – będzie kolejna OSA!

Dotacja na remonty obiektów 
sakralnych.

Dawno, dawno temu… do siedziby Urzędu Gminy w Nowej Soli zawitał młody chłopiec 
z dziadkiem. Brzmi jak bajka? Poniekąd tak, choć to prawdziwa historia z życia wzięta. 
Mówi się zresztą, że najlepsze scenariusze pisze życie. Tak też było i w tym przypadku. 

Wójt Gminy Nowa Sól – Izabela Bojko  podpisała w dniu 28 czerwca br. umo-
wy z proboszczami, ks. Andrzejem Nowakowskim oraz ks. Sławomirem Przy-
chodnym, w sprawie udzielenia dotacji celowych na przeprowadzenie prac 
konserwatorskich, restauratorskich i robót budowlanych w zabytkowych 
świątyniach znajdujących się na terenie naszej gminy.

Tomasz Siuta (10 l.) 
jest bohaterem ostat-
nich wydarzeń w naszej 
gminie. Dlaczego? To 
on przyczynił się do po-
wstania placu zabaw w 
m. Jeziorna. Za namową 
swojego dziadka, który 
pełni funkcję Sołtysa, 
napisał wniosek z listą 
potrzeb swojej wsi, na-
stępnie udał się z nim 

do włodarza gminy. Na 
pierwszym miejscu li-
sty rankingowej umie-
ścił zapotrzebowanie na 
atrakcje dla najmłod-
szych mieszkańców. 
Wójt Gminy nie ukry-
wała swojego zaskocze-
nia zaistniałą sytuacją, 
jednakże przychylnie 
spojrzała na postulaty 
młodego Tomka. Nie 

 Kościół pw. Najświęt-
szego Serca Pana Jezusa 
w Lubięcinie (należący 
do Parafii Rzymskokato-
lickiej pw. Najświętszego 
Serca Pana Jezusa w Lu-
bięcinie) otrzymał wspar-
cie finansowe od Gminy w 
kwocie 100.000,00 zł. Jed-
nak całkowity kosz remon-
tu to ponad 400.000,00 zł. 
Pozostały fundusze parafia 
otrzymała z Ministerstwa 
Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego (290.000,00 
zł), a na uzupełnienie po-
zostałych kosztów wnie-
sie wkład własny. Pomoc 
przeznaczona jest na 

remont ścian budynku, 
które uległy spękaniu i 
uszkodzeniu. W wyniku 
prac zostanie przywróco-
na nośność konstrukcyjna 
elementów, co umożliwi 
przywrócenie budynku 
do bezpiecznej eksplo-
atacji. Natomiast na rzecz 
Kościoła pw. Św. Judy 
Tadeusza i Św. Szymona 
Gorliwego w Rudnie, na-
leżącego do Parafii Rzym-
skokatolickiej pw. Św. 
Rodziny w Lubieszowie, 
została przyznana  dotacja 
w wysokości 40.000,00 zł. 
Zakres całej renowacji na 
2019 rok opiewa jednak 

na kwotę ok. 350.000,00 
zł, a środki na ten cel pa-
rafia uzyskała również z 
Ministerstwa Kultury i 
Dziedzictwa Narodowego, 
Urzędu Marszałkowskie-
go Województwa Lubu-
skiego, Lubuskiego Woje-
wódzkiego Konserwatora 
Zabytków oraz datków od 
wiernych. Tutaj planowa-
ne jest wykonanie robót 
naprawczych posadzek 
wewnętrznych, stolarki 
okiennej i drzwiowej, tyn-
ków i malatury wnętrza 
oraz dzwonnicy przyko-
ścielnej.
Mimo, że utrzymanie 

trzeba było długo cze-
kać na efekty. Czyżby 
wnuk sołtysowanie miał 
„we krwi”? Najwyraź-
niej tak. Gmina od razu 
wystąpiła z wnioskiem 
do Ministra Sportu i 
Turystyki, który ogłosił 
właśnie „Program roz-
woju małej infrastruk-
tury sportowo-rekre-
acyjnej o charakterze 
wie lopoko len iowym 
- Otwarte Strefy Ak-
tywności (OSA) edy-
cja 2019.”. Celem 
programu jest budo-
wa ogólnodostępnych, 
bezpłatnych stref spor-
towo-rekreacyjnych, 
mających szansę stać 
się miejscem pierwszej 
aktywności fizycznej 
dla dzieci, dorosłych 
oraz osób starszych, 
które podniosą w spo-
sób znaczący estetykę 
przestrzeni publicznej i 
poprawią jakość życia 
mieszkańców danego 
obszaru. Już wiemy, że 

wniosek został rozpa-
trzony pozytywnie, a co 
za tym idzie – z sukce-
sem powiódł się mister-
ny plan Tomka. Inwe-
stycja zakłada budowę 
urządzeń małej archi-
tektury wraz z zago-
spodarowaniem terenu 
plaży w m. Jeziorna. Na 
działce o powierzchni 
0,0758 ha, zleceniobior-
ca wykona roboty mon-
tażowo-budowlane oraz 
dostawcze w zakresie 
m. in.: - zakupu i mon-
tażu urządzeń siłowni 
plenerowej, ławek i ze-
stawów piknikowych, 
koszy na odpady, gier 
plenerowych w chiń-
czyka i szachy, tablicy 
promocyjno-informa-
cyjnej i z regulaminem, 
stojaka na rowery i wia-
ty śmietnikowej. Jako 
podłoże pod urządzenia 
zostanie zastosowana 
nawierzchnia trawiasta.
Wartość inwestycji wy-
nosi 50.000,00 zł,  z 
czego kwota pozyska-
nego dofinansowania to 
25.000,00 zł.

Warto przypomnieć, że 
w ubiegłym roku z tego 
samego programu (edy-
cja 2018) , otrzymali-
śmy dofinansowanie w 
wysokości 25.000,00 zł 
na wykonanie inwesty-
cji wartej 50.150,00 zł 
w m. Stary Staw.  
I tak oto historia chłop-
ca z Jeziornej, jak w 
każdej bajce zakończy-
ła się happy end’em. 
Gratulujemy Tomkowi 
odwagi i determinacji, 
ciesząc się jednocze-
śnie z faktu, że byliśmy 
w stanie przyczynić się 
do realizacji marzeń 
młodego pokolenia, 
którego mottem zdecy-
dowanie mogą być te-
raz słowa - „nie pozwól 
marzeniom, aby zarosły 
chwastami, przecież 
w tym miejscu może 
wyrosnąć nowy plac 
zabaw!”. Chyba nikt 
nie ma wątpliwości, że 
miejsca z klimatem nad 
jeziorem mają w sobie 
coś wyjątkowego? Te-
raz zakątek w Jeziornej 
zyska dodatkowe atuty.W tym miejscu powstanie OSA

wyżej wymienionych ko-
ściołów przekracza moż-
liwości finansowe parafii, 
inwestycje w nich dojdą 
do skutku. Celem prac jest 
przywrócenie walorów 
historycznych i architek-
tonicznych najstarszym 
obiektom sakralnym na 
terenie gminy Nowa Sól. 
Priorytetowe jest jednak 
zapewnienie bezpieczeń-
stwa wiernym. Warto 
również podkreślić, że oba 
kościoły wpisane są do 
rejestru zabytków woje-
wództwa lubuskiego. Ape-
lujemy do mieszkańców, 
zwłaszcza dzieci i osób 

starszych o zachowanie 
szczególnej ostrożności 
podczas przebywania na 
terenie obiektów. Mamy 
nadzieję, że efekty prac 
będą widoczne szybko 
i przyniosą oczekiwane 
skutki, a kościoły będą 
służyły parafianom jeszcze 
przez wiele lat.
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Święto Gminy Nowa Sól – na bogato, kolorowo 
i w gorącej atmosferze.
29 czerwca br. na boisku 
w Przyborowie odbyło 
się „Święto Gminy Nowa 
Sól”. Otwarcie imprezy 
było połączone z wybi-
ciem symbolicznej mo-
nety przez Wójta Gminy 
Nowa Sól, nad którym 
czuwał średniowieczny 
mincerz. Moneta ta ma 
zapewnić naszej gmi-
nie wpływy dużej ilości 
funduszy, dzięki którym 
zostaną zrealizowane 
kolejne inwestycje - bo 
przyszłość gminy, to roz-
wój gminy. Po oficjalnej 
przemowie, jak co roku 
nadszedł czas na podzię-
kowania dla wyjątko-
wych osób. Wyróżnienie 
z rąk Pani Wójt otrzymali: 
-Pani Mariola Łupacz-
-Piątkowska (za wielolet-
nią pracę oraz wspieranie 
działań na rzecz dzieci i 
młodzieży), 
- Sołtys Przyborowa - Pani 
Małgorzata Młynarek (za 
pełną zaangażowania pra-
cę na rzecz lokalnej spo-
łeczności oraz skuteczne 
współdziałanie z samo-
rządem gminnym) 
- Pan Krzysztof Karpiński 
(za pracę na rzecz rozwo-
ju aktywności fizycznej 
dzieci i młodzieży na „Or-
liku” w Lubięcinie).
Ponadto na wszystkich 
przybyłych czekało mnó-
stwo atrakcji – zarówno 
dla dzieci, jak i dla doro-
słych, m.in.: dmuchańce, 
animacje z „Bajkoparty”, 
paralotnia, malowanie 
twarzy, stoiska gastrono-
miczne i z zabawkami. 
Dodatkowo „Organizacja 
Pokazów Historycznych 
i Edukacyjnych” przygo-
towała blok konkursowy 
dla dzieci i młodzieży: 
strzelanie z łuku, łowy 
na grubego zwierza, zer-
wikaptur (ścinanie głów 
cebuli), rzut podkową, 
strzelanie z kuszy, nauka 
fechtunku. Program gru-
py obejmował także po-
kazy dawnych rzemiosł 
średniowiecznych. Sce-

Symboliczne wybicie monety przez Wójta Gminy 
Nowa Sól – Izabelę Bojko

nografię stanowiła osada 
rzemieślników prezentu-
jących dawne wymarłe 
zawody. W skład osady 
wchodziły trzy namioty, 
stoły, ławy, skóry i sprzęt 
codziennego użytku oraz 
stanowiska prezentujące 
rogownictwo z wyrobami 
z kości i rogów, bogate 
stanowisko snycerskie 
z całą gamą wyrobów z 
drewna, warsztat tkania 
na bardzie, wypiekanie 
podpłomyków z miodem.
Całość wydarzenia do-
pełniały występy zespołu 
śpiewaczego „Stypuło-
wianie”, artystycznie 
uzdolnionych dzieci z te-
renu naszej gminy, czy też 
charyzmatycznego trio z 
Zielonej Góry – zespołu 
„Sharon”. W przerwie 
licznych zabaw odbył się 
emocjonujący pokaz po-
jedynków wojów. Zaraz 
potem ze sceny można 
było usłyszeć włoskie 
przeboje w wykonaniu 
„Amore Italiano”, co w 

połączeniu z iście waka-
cyjną pogodą, stanowiło 
idealnie zgrany duet. O 
godz. 20:00 pojawiła się 
gwiazda wieczoru – „Łu-
kash”, słynący z przeboju 
disco polo „Chciałbym Ci 
powiedzieć”. Dobra mu-
zyka, uśmiech na twarzy 
i wyjątkowo pozytywna 
energia rozkręciły na do-
bre wszystkich fanów. 
Tuż po nim, kolorowy 
nastrój wprowadziły „Cy-
gańskie Gitary” - 5-cio 
osobowy zespół tanecz-
no – wokalny, grający 
znane i lubiane przebo-
je TV gwiazd Romów 
(Don Wasyl, Wasyl Ju-
nior, Dziani i innych wy-
konawców z Festiwali 
Romów w Ciechocinku i 
Glinojecku emitowanych 
w TVP2), a do białego 
rana zabawiał wszystkich 
DJ SIGMA.
Dziękujemy za wspólne 
świętowanie i do zoba-
czenia w przyszłym roku 
– w pełnym składzie!

Gmina Nowa Sól wśród gmin na 6!
15 kwietnia br. odbyło 
się uroczyste podsumo-
wanie tegorocznej edy-
cji konkursu Gmina na 
6 organizowanego przez 
Polska Press Grupa - wy-
dawcę Gazety Lubuskiej. 
Wystartowaliśmy w ka-
tegorii „Gmina przyjazna 
turystom”, skierowanej do 
gmin, które wykorzystują 
swój potencjał krajobra-
zowy i kulturowy, aby w 

ciekawy i niestandardowy 
sposób przyciągnąć do 
siebie turystów. W imie-
niu Gminy Nowa Sól cer-
tyfikat laureata odebrały 

Wójt Gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko i Skarbnik 
Gminy Justyna Antecka - 
Klimek. Pierwsze miejsce 
zajęła Gmina Rzepin. 
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W ostatnim czasie 
bardzo dużo słychać 
o Pani w mediach i 
niestety są to niepo-
chlebne opinie. Co 
takiego się wydarzy-
ło, że popadła Pani w 
niełaskę?

Panie redaktorze, do-
brze Pan to określił 
- popadłam w nieła-
skę . Czym innym jest 
konstruktywna krytyka 
wynikająca z moich 
błędów, które mają 
bezpośredni wpływ na 
niezrealizowanie pro-
gramu wyborczego, 
a czym innym ślepa 
krytyka, ewidentnie 
mająca na celu znie-
sławienie mojej oso-
by. W tym przypadku 
niewątpliwie mamy do 
czynienia z tą drugą 
formą oceny, przera-
dzającą się nazbyt czę-
sto w  próbę siłowego 
wyeliminowania mnie i 
mojej drużyny z życia 
publicznego. Przecież 
to nie jest przypadek, 
że ta skoordynowana 
akcja miała miejsce tuż 
przed wyborami i w 
zasadzie trwa po dziś 
dzień. Z przykrością 
muszę stwierdzić, że 
w dużej części robią 
to osoby bardzo blisko 
związane z gminą. I 
powiem Panu, dopóki 
sprawa dotyczy mnie 
jako wójta, to muszę 
się z tym liczyć, ale je-
śli te ohydne działania 
zaczynają wpływać na 
szkodę całej gminy, to z 
mojej strony nie ma na 
to aprobaty. Dzięki tej 
daleko idącej nagonce 
zostaliśmy pozbawieni 
4 mln złotych na dro-

gi w Nowym Żabnie, 
pomijając już fakt, 
że nasz wniosek zajął 
trzecie miejsce w wo-
jewództwie lubuskim. 
Działania te nazywam 
krótko „szkodzeniem 
naszej gminie”, tym-
czasem pewne osoby, 
w tym m.in. niektórzy 
radni gminy określają 
swoje poczynania mia-
nem „troski o miesz-
kańców”. Jeśli troską 
tą jest nasyłanie kolej-
nych kontroli do urzę-
du, a w konsekwencji 
czego np. doprowa-
dzenie do likwidacji 
pięciu placów zabaw, 
do których mieszkań-
cy się przyzwyczaili, 
to nadmienię tylko, że 
ci państwo pomylili się 
raczej z ideą przyświe-
cającą ich powołaniu. 
Formułowanie niedo-
rzecznych oskarżeń i 
zarzutów de facto uka-
zuje świadectwo ich 
myślenia i miarę cha-
rakterów. 

A jak odniesie się Pani 
do ostatniej kontroli 
RIO, w wyniku któ-
rej podobno zostały 
wskazane uchybienia 
w działalności gminy, 
w tym m.in. Pani?

Panie redaktorze, nie 
myli się tylko ten, kto 
nic nie robi. Poza tym 
dostrzegam też pozy-
tywne aspekty kontroli 
działalności finanso-
wej, ponieważ nauczy-
ła mnie ona tego, że 
w pewnych sytuacjach 
nie ma miejsca na kom-
promis i w przyszłości 
będę musiała podejmo-
wać stanowcze decy-

zje. Proszę pamiętać, 
że ta kontrola doty-
czyła całej poprzedniej 
kadencji i odbyła się 
również w innych gmi-
nach. Czy słyszał Pan, 
żeby wokół tamtych 
kontroli był taki szum? 
Zapewniam Pana, że 
wszystkie gminy mają 
jakieś uchybienia, a 
często i duże błędy, 
lecz nie przeczytamy 
o nich w „Kręgu”, w 
tygodniku podległym 
władzom miasta. Oczy-
wiście przygotowuje-
my wyjaśnienia do RIO 
i mogę zagwarantować 
mieszkańcom, że wiele 
z tych spraw zostanie 
rzeczowo rozwikła-
nych.

Skomplikowana to 
materia...

Tak, bo żeby coś wy-
budować, czy zorga-
nizować, często trzeba 
przejść skomplikowaną 
drogę finansowo- do-
kumentacyjną, ale na 
szczęście mieszkańcy 
naszej gminy są mą-
drym społeczeństwem, 
nie dającym się temu 
krytykującemu towa-
rzystwu wyprowadzić 
na manowce. Podsu-
mowując całą sytuację 
mogę tylko dodać, że 
gdyby przy tylu prze-
prowadzonych kontro-
lach w urzędzie fak-
tycznie było tak źle, jak 
co niektórzy opisują, to 
z pewnością dzisiejsza 
rozmowa nie miałaby 
miejsca. 

Dobrze, wobec tego 
przejdźmy do przy-
jemniejszych tema-

Rozmowa z Wójtem 
Gminy Nowa Sól 
– Izabelą Bojko.

tów.  Może zdradzi 
Pani  plany na tą bliż-
szą, ale i dalszą przy-
szłość?

Obecnie, pomimo sezo-
nu wakacyjnego dużo 
się dzieje. Trwa cały 
czas budowa ścieżki 
rowerowej, w którą 
jesteśmy mocno za-
angażowani jako gmi-
na, ciągle idą remonty 
dróg, także tych krót-
kich odcinków. Wyko-
rzystujemy również ten 
czas na remonty obiek-
tów szkolno-przed-
szkolnych. Została 
podpisana umowa na 
wymianę sieci wodo-
ciągowej w Lipinach, 
przy pomocy gminy 
ruszył kolejny etap re-
nowacji zabytkowych 
świątyń.  Z programu 
„Senior+” dostosowu-
jemy budynek na po-
trzeby osób starszych, 
w najbliżsym czasie 
ruszy budowa skate-
parku w Chełmku, a we 
Wrociszowie doposa-
żony zostanie dotych-
czasowy plac zabaw. Z 

Ministerstwa  Sportu i 
Turystyki pozyskali-
śmy środki na budowę 
kolejnej OSY w miej-
scowości Jeziorna. W 
dalszym ciągu trwa 
process moderniza-
cji świetlic wiejskich, 
obecnie tej w Przybo-
rowie, gdzie prace już 
ruszyły. Przygotowu-
jemy dokumentację 
na rewitalizację tere-
nu tuż obok kościoła 
Św.Katarzyny w Lu-
bięcinie, doświetlimy 
boisko wielofunkcyjne 
w Kiełczu oraz drogę 
przy boisku w Nowym 
Żabnie. Trudno jest te-
raz to wszystko tak do-
kładnie wymienić, ale 
z czystym sumieniem 
mogę stwierdzić, że 
jest to kolejny rok gmi-
ny w budowie, oczywi-
ście na miarę naszych 
możliwości.

To ta bieżąca per-
spektywa, a  jakie 
przedsięwzięcia mają 
szansę na realizację w 
nieco dalszym czasie?
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Oczywiście będę kon-
sekwentnie realizować 
program wyborczy, po-
nieważ tego oczekują 
mieszkańcy. Obecnie 
przygotowuję bar-
dzo dużo inwestycji, 
przede wszystkim tych 
drogowych, wynikają-
cych głównie z potrzeb 
gminy. Nie chcę  zbyt-
nio się tym chwalić, ale 
jak zostaną już podjete 
decyzje inwestycyj-
ne, to nie omieszkam 
o tym poinformować 
mieszkańców.
Jednak w mojej ocenie 
najważniejszą sprawą 
dla naszej gminy jest 
perspektywa długoter-
minowa, gdyż każde 
nasze działanie musi 
być poparte myśleniem 
globalnym. Podam pro-
sty przykład, naprawdę 
bardzo mocno popra-
wiliśmy jakość oświa-
ty, co nie było łatwym 
zadaniem, lecz dzięki 
temu dziś najmłodsi i 
ich rodzice nie mają 
dylematu, gdzie ich 
dzieci pójdą do szko-
ły i jak do niej  doje-

chać. W dzisiejszej 
Polsce ludzie chcą żyć 
na określonym pozio-
mie, chcą być dumni 
ze swoich małych oj-
czyzn i dobrze się w 
nich czuć. Proszę so-
bie wyobrazić, że w 
jednej z miejscowości 
gminnych w ostatnim 
10-leciu ze 130 miesz-
kańców populacja 
wzrosła do 180, a tam 
nawet nie ma świetlicy 
spełniającej podstawo-
we standardy. Jeśli nie 
poprawimy warunków 
bytowych młodym lu-
dziom, to po prostu 
zaczną emigrować. 
Zadaniem władzy jest 
inwestowanie w spo-
łeczeństwo i rozwój 
poszczególnych miej-
scowości, by tym sa-
mym zachęcać innych 
do osiedlania się na 
terenie gminy. Priory-
tetem jest zadowolenie 
mieszkańców i poczu-
cie dumy z przynależ-
ności do swojej małej 
ojczyzny. 

A jak przedstawia się 

temat gospodarki w 
Gminie Nowa Sól?

Wielkim aspektem jest 
wykorzystanie poten-
cjału gospodarczego 
tej Gminy, w związku 
z czym pozostają tu dla 
nas wielkie zadania w 
zakresie planistycznym 
i infrastrukturalnym. 
Zakończona droga S-3 
z dwoma węzłami w 
Lubieszowie, pod No-
wym Żabnem i Kieł-
czem, to wielkie dobro, 
które czyni naszą gmi-
nę bardzo atrakcyjną. 
Sami mamy tylko 9 
ha gruntów gminnych, 
ale trzeba pamiętać, że 
ostatecznie to prywatne 
podmioty gospodarcze 
płącą podatek od nieru-
chomości, co jednocze-
śnie jest ogromnym do-
chodem Gminy, przez 
co musimy również 
wychodzić naprzeciw 
prywatnym inwesto-
rom.  Jeśli chodzi na-
tomiast o takie miej-
scowosci jak Lubięcin, 
czy Lipiny, to wielkim 
potencjałem tamtego 

terenu jest perspektywa 
budowy kopalni miedzi 
i srebra. Również nowo 
budowany przez mar-
szałek województwa 
lubuskiego most na Od-
rze nieopodal Bojadeł, 
to ogromna szansa na 
ożywienie tamtejszych 
terenów. Właśnie dla-
tego będę starać się na 
lepsze połączenie dro-
gowe Lubięcina i połą-
czenia drogą asfaltową 
Buczkowa z Pyrnikiem 
(ale do tego potrzeba 
współpracy kilku sa-
morządów). Istotnym 
elementem jest także 
wykorzystanie walo-
rów przyrodniczych i 
turystycznych naszej 
gminy, z czego sporo 
udało się już zrobić, 
a  można przecież wy-
konać jeszcze więcej. 
Mamy już pięknie zre-
witalizowane miejsca 
rekreacyjne, ale plany 
na przyszłość są rów-
nie ambitne. Staramy 
się to wszystko dobrze 
połączyć. Reasumując, 
muszę wraz z większo-
ścią rady gminy i ze 

swoim zespołem my-
śleć i działać perspek-
tywicznie oraz w taki 
sposób, żeby zyskała 
na tym każda miejsco-
wość naszej gminy. 

A jakie oczekiwania 
ma wójt wobec swoich 
mieszkańow?

Nasza gmina posiada 
18 sołectw i 23 wsie, 
a jej teren jest bardzo 
rozległy. W związku z 
powyższym oczekuję, 
aby wszystkie miejsco-
wości dążyły do wspól-
nej integracji, wzajem-
nego zrozumienia oraz 
otwarcia na problemy 
drugiego człowieka. 
Ważną sprawą jest 
również to, aby nasi 
mieszkańcy np. wraz 
z pracownikami inter-
wencyjnymi dbali o 
swoje miejscowści. Z 
pewnością w czystym 
i zadbanym otoczeniu 
żyje się o wiele lepiej.

Dziękuję za rozmowę

Rozmawiał Robert K.

Już niedługo pojedziemy przez most w Stanach.
Dzięki współpracy władz 
Powiatu Nowosolskiego 
oraz władz kilku gmin, 
w tym gminy wiejskiej 
Nowa Sól, powoli do-
biegają końca prace przy 
realizacji projektu „Ko-
lej na rower – Budowa 
ścieżek rowerowych w 
ramach rozwoju trans-
portu ekologicznego na 
terenie Powiatu Nowo-
solskiego”. Całkowita 
długość wybudowanych 
ścieżek to prawie 50 km, 
z czego 12 km powsta-
nie w naszej gminie. Na 
ten cel przeznaczyliśmy 
785 tysięcy złotych. Cał-
kowita trasa przebiegać 
będzie śladem nieczyn-
nej linii kolejowej nr 371 
Wolsztyn – Nowa Sól 
– Żagań. Nawierzchnię 
ścieżek stanowić będzie 
beton asfaltowy. Powsta-
ną również miejsca od-
poczynku dla rowerzy-
stów, lecz niewątpliwie 

największą atrakcją tury-
styczną będzie podświe-
tlony 800-metrowy most 
przebiegający przez rze-
kę Odrę w miejscowości 
Stany, który uchodzi jed-
nocześnie za najdłuższy 
zabytkowy most na rzece 
w Europie.
Przypomnijmy, obiekt 
został wzniesiony około 
lat 1907-1908 w pobliżu 
dawnej przeprawy pro-
mowej. Niestety w 1945 
r. środkowe przęsło zo-
stało wysadzone przez 
cofające się wojska nie-
mieckie. Odbudowano 
go w 1955 r. i funkcjono-
wał do połowy lat 90 XX 
wieku. Od tamtej pory  
nieczynna linia kolejo-
wa ulegała dewastacji. 
Powstająca ścieżka ro-
werowa jest w tej chwili 
jedyną szansą na ocale-
nie ogromnego zabytku. 
Ponadto realizacja wyżej 
opisanej inwestycji ma 

wpłynąć na zmniejsze-
nie emisji spalin oraz 
wzrost świadomości 
ekologicznej mieszkań-
ców. Poprawi to również 
bezpieczeństwo ruchu 
rowerowego i pieszego, 
podniesie komfort po-
dróżowania zarówno kie-
rowcom, jak i rowerzy-

stom. Wzrośnie poziom 
życia mieszkańców tere-
nów objętych realizowa-
nym projektem, a przede 
wszystkim przyczyni się 
to do rozwoju turystyki 
i promocji dziedzictwa 
przyrodniczo-kulturowe-
go regionu. Przewidywa-
ny termin zakończenia 

prac, to wrzesień tego 
roku. Już dziś zachęca-
my Państwa do korzysta-
nia z całego systemu tras 
rowerowych znajdują-
cych się wśród pięknych 
uroków naszych okolic. 
Szykujcie zatem swoje 
jednoślady, bo nadchodzi 
„kolej na rower”.

Prace na moście dobiegają końca
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SUW posuwa się do przodu – przed nami kolejna inwestycja. 
Długo wyczekiwana roz-
budowa i modernizacja 
Stacji Uzdatniania Wody 
w m. Lipiny dobiegła koń-
ca, a 17 lipca br. odbył się 
oficjalny odbiór prac. Jed-
nak już od maja tego roku 
w naszych kranach płynie 
lepszej jakości woda. In-
westycja rozpoczęła się 
dwa lata temu, wtedy też 
wykonawcą zadania zo-
stała firma FUNAM Sp. z 
o.o. z siedzibą we Wrocła-
wiu. Choć od tamtej pory 
minęły już 2 lata, dziś mo-
żemy cieszyć się z wody 
spełniającej wszelkie 

normy i kryteria. Zadanie 
polegało m.in. na przebu-
dowie studni ujęć, wyko-
naniu nowej technologii 
poboru oraz uzdatniania 
wody wraz z budową 
zbiornika wody czystej. To 
jednak tylko część całego 
przedsięwzięcia. Przed 
nami kolejny etap prac, 
bowiem w ramach inwe-
stycji przygotowano także 
dokumentację na budowę 
oraz przebudowę newral-
gicznych odcinków sieci 
wodociągowej w miejsco-
wościach Stany i Lipiny. 
Po raz kolejny, najkorzyst-

SUW w Lipinach

Czujniki Syngeos zmierzą jakość naszego powietrza!

Międzynarodowy Dzień Ochrony Zabytków z nagrodą dla 
Kościoła w Lubięcinie.

Już pod koniec czerwca 
firma „Syngeos” zamon-

towała czujniki pomiaru 
jakości powietrza na te-

renie gminy Nowa Sól. 
Urządzenia znajdują się 
w trzech lokalizacjach: 
na budynkach szkół w 
Lubieszowie, Lubięcinie 
oraz Przyborowie. Dzię-
ki temu dzieci i ich rodzi-
ce dowiedzą się, jaka jest 
aktualna jakość powie-
trza w ich najbliższym 
otoczeniu (temperatura 
powietrza, wilgotność, 
ciśnienie, a także stęże-
nie pyłów zawieszonych 
PM 2.5 i PM10). Naj-

Wyniki pomiarów będzie można odczytywać na bieżąco 
na specjalnej stronie internetowej oraz w przyszłości – 
na stronie Urzędu Gminy Nowa Sól. 

niejszą okazała się być 
oferta firmy FUNAM Sp. 
z o.o., z którą Wójt Gminy 
Nowa Sól – Izabela Bojko 
podpisała umowę w dniu 
28 czerwca br. Wykonanie 
zadania opiewa na kwotę 
1.045.499,31 zł, a prze-
widywany termin jego 
zakończenia, to 30 lipca 
2020 r.
Jednym z najważniejszych 
założeń Wójta Gminy 
Nowa Sól jest skuteczna 
poprawa warunków by-
towych mieszkańców. W 
związku z powyższym, 
priorytetem jest zapewnie-

Międzynarodowy Dzień 
Ochrony Zabytków to 
cykl imprez, obchodzony 
od 1983 roku w więk-
szości krajów świata. 
Ustanowiony został przez 
Międzynarodową Radę 
Ochrony Zabytków (ICO-
MOS) i wpisany przez 
UNESCO do rejestru waż-
nych imprez kulturowych 
o znaczeniu światowym. 
W Polsce  prezentowane 
są zabytki o szczególnym 
znaczeniu dla dziedzic-
twa światowego i bogatej 
spuścizny kulturowej w 
kraju. Tego dnia zostają 
nagradzane osoby, któ-
re w szczególny sposób 
przyczyniły się do ochro-
ny zabytków z różnych 
dziedzin. Wydarzenie o 
zasięgu wojewódzkim 

odbyło się 26 kwietnia br. 
w Sulechowskim Domu 
Kultury, a organizatorami 
byli Lubuski Wojewódzki 
Konserwator Zabytków dr 
Barbara Bielinis -Kopeć 
oraz Burmistrz Sulechowa 
Pan Wojciech Sołtys. Pro-
gram przewidywał m.in. 
powołanie członków Wo-
jewódzkiej Rady Ochro-
ny Zabytków, wręczenie 
odznak „Za opiekę nad 
zabytkami” oraz Nagrody 
Lubuskiego Wojewódz-
kiego Konserwatora Za-
bytków „Lubuskie Kon-
serwacje  2019”. Nagroda 
przyznawana jest w dwóch 
kategoriach: za renowację 
i adaptację architekto-
niczną zabytku oraz za 
realizację prac konserwa-
torsko-restauratorskich w 

oraz ks. Proboszczowi 
Parafii pw. Najświętsze-
go Serca Pana Jezusa w 
Lubięcinie - Andrzejowi 
Nowakowskiemu. Gmina 
Nowa Sól co roku prze-
znacza dofinansowanie 
na remonty obiektów za-
bytkowych, dzięki czemu 
nowy wygląd otrzymały 
kościół w Rudnie oraz 
dwa kościoły w Lubię-
cinie. Środki finansowe 
na te cel pozyskiwane są 
również z Ministerstwa 

Dziedzictwa Narodowego, 
Ministerstwa Spraw We-
wnętrznych i Administra-
cyjnych, Urzędu Marszał-
kowskiego, Lubuskiego 
Konserwatora Zabytków 
oraz ze składek mieszkań-
ców gminy. 
Pełna mobilizacja powyż-
szych podmiotów pozwa-
la na skuteczne realizacje 
projektów konserwator-
skich, dzięki którym dziś 
można podziwiać efekty 
tych działań.

nie ciągłej i niezawodnej 
dostawy wysokiej jakości 
wody pitnej, spełniającej 
normy polskie i europej-

skie. Wszystkiej wyżej 
przedstawione przedsię-
wzięcia mają na celu usku-
tecznienie tych planów.

zabytku. To właśnie w tej 
drugiej kategorii zostały 
docenione działania przy-
wracające blask kościo-
łowi pw. Św. Katarzyny 
Aleksandryjskiej w Lu-
bięcinie. Zaszczyt odebra-
nia lauru przypadł Wójt 
Gminy Nowa Sól – Izabeli 
Bojko, wykonawcy Ma-
ciejowi Jakuboszczakowi, 
projektantowi Marcinowi 
Gierstunowi, byłemu Wi-
cewojewodzie Lubuskie-
mu Robertowi Paluchowi 

Przedstawiciele Gminy Nowa Sól odebrali nagrodę za realizację 
prac konserwatorsko-restauratorskich w Kościele w Lubięcinie

ważniejsze jest jednak 
to, że mierniki pozwolą 
stworzyć szczegółową 
mapę zanieczyszczeń, co 
pozwoli jeszcze skutecz-
niej zwalczać ich źródła. 
Niestety smog staje się 
coraz większym utrapie-
niem w naszym kraju, a 
jak powszechnie wiado-
mo, zanieczyszczone po-
wietrze wywołuje wiele 
chorób i dolegliwości, 
takich jak alergie, choro-
by układu oddechowego, 

układu krążenia, czy na-
wet rozwój nowotworów. 
Bardzo istotne jest zatem 
uświadamianie wszyst-
kich mieszkańców na 
temat problemu zanie-
czyszczenia środowiska, 
za które głównie jeste-
śmy odpowiedzialni my 
sami. Mamy nadzieję, 
że inwestycja w czujniki 
przyczyni się do zmiany 
sposobu myślenia oraz 
przyzwyczajeń nie tylko 
dzieci, ale też dorosłych. 
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Absolutorium dla Wójta.

Wizyta Posła na Sejm 
RP prof. Jacka Kurzępy.

19 czerwca br. w sali wiej-
skiej w Nowym Żabnie 
odbyła się IX sesja Rady 
Gminy Nowa Sól. Pod-
czas posiedzenia przed-
stawiono raport o stanie 
gminy za rok 2018.  Rada 
Gminy Nowa Sól, po za-
poznaniu się ze sprawoz-
daniem z wykonania bu-
dżetu, opinią Regionalnej 
Izby Obrachunkowej oraz 
wnioskiem Komisji Re-

wizyjnej – udzieliła abso-
lutorium Wójtowi Gminy 
Nowa Sól – Izabeli Boj-
ko. Gratulacje oraz sym-
boliczne kwiaty na ręce 
Pani Wójt oraz Skarbnik 
Gminy, złożył Zastępca 
Przewodniczącego Rady 
Gminy – Pan Krzysztof 
Gąsior. 
Podczas sesji została rów-
nież wręczona nagroda 
dla mieszkanki Lubieszo-

5 czerwca br. w Urzę-
dzie Gminy w Nowej 
Soli odbył się dyżur 
poselski Posła na Sejm 
RP prof. Jacka Kurzępy. 
Podczas wizyty Poseł 
zwiedził m.in. szkołę 
i przedszkole w Przy-
borowie, kościół Św. 
Katarzyny oraz „Zielo-
ny Amfiteatr” z muszlą 
koncertową w Lubięci-
nie. Nie pominął także 
części nowo powstałej 
trasy rowerowej. Jego 
obecność w naszym 
urzędzie była również 
okazją do spotkania z 
Wójtem Gminy Nowa 
Sól - Izabelą Bojko. 
Rozmowa o charakterze 
merytorycznym doty-
czyła aktualnych spraw 
urzędowych i samorzą-
dowych. Poseł nie ukry-

50 lat razem, czyli piękny 
Jubileusz „Złotych Godów”.

„Nie wystarczy poko-
chać, trzeba jeszcze 
umieć wziąć tę miłość w 
ręce i przenieść ją przez 
całe życie” – cytując 
za A. Bekannte można 
śmiało stwierdzić, że 
wiele małżeństw z na-
szej gminy opanowało 
ten kunszt do perfekcji. 
17 maja br. na uroczy-
stości w sali wiejskiej 
w Rudnie zjawiło się 
11 par. Zaszczytni jubi-
laci odebrali z rąk Wójt 
Izabeli Bojko przy-
znane przez Prezyden-
ta RP Andrzeja Dudę 
medale i legitymacje 
za długoletnie pożycie 
małżeńskie. Zwyczaj 
ten został ustanowio-
ny w 1960 r. i dotyczy 
osób, które przeżyły 50 
lat w jednym związku 
małżeńskim. Uhono-

rowane zostały rów-
nież wyjątkowe 2 pary, 
można rzec rekordowe, 
bo przeżyły ze sobą aż 
60 lat, obchodząc tym 
samym Diamentowe 
Gody. Po ceremonii de-
koracji jubilaci zostali 
zaproszeni na poczęstu-
nek. Nie zabrakło, rzecz 
jasna, symbolicznej 
lampki szampana - za 
„drugą pięćdziesiątkę, 
w szczęściu i miłości”, 
był także okazały tort. 
Podsumowując, uro-
czystość miała boga-
tą oprawę godną rangi 
wydarzenia, a wspólne 
spotkanie było przede 
wszystkim wspaniałą 
okazją do wspomnień i 
wzruszających refleksji 
nad zmieniającym się na 
przestrzeni lat uczuciem 
dwojga ludzi. Życzy-

my Wam dużo spokoju, 
wiary w przyszłość i 
dobrej bezinteresownej 
i wiecznej miłości, bo 
tylko dlatego warto żyć. 
Jeszcze raz gratulujemy, 
są Państwo wzorem do 
naśladowania dla mło-
dych pokoleń!

Złote Gody - jubilaci z 
roku 2018 odznaczeni 
Medalem za wieloletnie 
pożycie małżeńskie:

• Matylda i Stanisław  
Czwartyńscy

• Wanda i Seweryn  
Frąckowiakowie 

• Halina i Kazimierz 
Kaczmarkowie 

• Marianna i Leopold 
Gruberowie  

• Irena i Dominik  
Kuryłowie

• Maria i Władysław  

Gratulacje w imieniu 
Rady złożył Krzysztof 
Gąsior  

Maja zdobyła Mistrzostwa Polski w   wyścigu drużynowym 
na dochodzenie oraz w konkurencji olimpijskiej Madison

Wspólna fotografia z Jubilatami

wa – Mai Masiowskiej, 
która zdobyła szczególne 
osiągnięcia w dziedzinie 
sportu. Maja godnie re-

prezentowała naszą gmi-
nę m.in. podczas Mło-
dzieżowych Mistrzostw 
Polski w kolarstwie to-

rowym w Pruszkowie. 
Jeszcze raz gratulujemy 
wyników i życzymy dal-
szych sukcesów!

wał swojego zachwytu 
nad zrealizowanymi in-
westycjami w gminie, 
a w podsumowaniu z 
wizyty na swoim profi-
lu facebook o włodarzu 
naszej gminy napisał 
tak: „To wspaniały sa-
morządowiec, z wielo-
ma sukcesami i efek-
tywnością w działaniu, 
która przekłada się na 
dynamiczne zmieniają-
cy się wizerunek Gmi-
ny a także jakość życia 
mieszkańców.”.

Lisowscy
• Teresa i Walerian  

Omachelowie 
• Stanisława i Andrzej 

Piotrowscy
• Krystyna i Mieczy-

sław 
Radziętowie

• Jadwiga i Roman  
Rudnikowiczowie

• Irena i Ryszard  
Rybarczykowie

• Helena i Marian  
Żydakowie

• Leokadia i Władysław 
Wołyniakowie

• Elżbieta i Piotr  
Witkowscy

• Henryka i Czesław  
Wesołowscy

• Alicja i Roman  
Walkowscy 

• Helena i Włodzimierz 
Szymczakowie

• Zofia i Jerzy  
Sandakowie

• Alfreda i Stefan  
Baranowscy

Diamentowe Gody – 
jubilaci obchodzący 
60-lecie pożycia mał-
żeńskiego:

• Anna i Zygmunt  
Kamińscy

• Janina i Ryszard  
Stachowiakowie  

• Sabina i Tadeusz  
Posyniakowie
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-  Jak długo Pani pra-
cuje na rzecz świetlic 
środowiskowych i kto 
jest ich odbiorcom?

Jestem wychowawcą 
świetlic w Stanach i w 
Lipinach już od ładnych 
paru lat. W Lipinach 
pracuję 16 lat. Na tyle 
długo, że moi wycho-
wankowie już sami mają 
dzieci i przychodzą ze 
swoimi maluszkami do 
mnie. W Stanach pracu-
ję od 4 lat. Świetlica śro-
dowiskowa z założenia 
przeznaczona jest dla 
dzieci z rodzin, w któ-
rych są jakieś problemy. 
Dzieci przychodzą nie 
tylko po to, żeby pograć 
w jakieś gry, czy za-
jąć się kolorowankami, 
ale otrzymują tu rów-
nież pomoc w lekcjach. 
Mają także okazję do 
porozmawiania o roż-
nych problemach, mają 
się komu zwierzyć, bo 
przecież znamy się już 
tyle lat. Można np. dora-
dzić coś w sprawach mi-
łosnych, zwłaszcza gim-
nazjalistkom (śmiech). 
Raz na kwartał robimy 
zajęcia terapeutyczne w 
formie zabaw i to w taki 
sposób, że dzieci na-
wet nieraz nie wiedzą, 
że właśnie dziś one się 
odbywają.  Związane są 
głównie z problemami z 
agresją, trudnościami z 
akceptacją rodzeństwa, 
lub z tym jak umiejętnie 
opiekować się zwierząt-
kami. 

- Skąd Pani wie, jaki 
temat warto aktualnie 
poruszyć na zajęciach?

Głównie na podstawie 
obserwacji. Spędzając 
czas z dziećmi,  dostrze-
gam z jakimi problema-
mi aktualnie się boryka-
ją i zawsze staram się 

Rozmowa z Mariolą Łupacz-Piątkowską –  
wychowawcą świetlic środowiskowych w Gminie 
Nowa Sól.

posiadam odpowiednie 
w tym kierunku kwali-
fikacje i doświadczenie, 
ukończyłam szkołę mu-
zyczną II stopnia. Znam 
się na prowadzeniu tego 
typu zespołu, zwłasz-
cza na potrzeby naszej 
gminy. Jeśli są chętni, 
zapraszam serdecznie! 
Może ktoś potrafi śpie-
wać, a jeszcze nie od-
krył w sobie potencjału? 
Coś na to poradzimy.

- Co jeszcze dzieje się 
w świetlicach?

W związku z tym, że 
mamy bardzo dużo ta-
blic, najczęściej robimy 
gazetki. Dzieci tworzą 
prace plastyczne. Był 
też taki okres, w którym 
wykonywaliśmy prace 
na handel. Kupowali je 
rodzice albo mieszkań-
cy wioski, a zarobione 
pieniążki przeznacza-
liśmy na materiały do 
następnych prac, np. 
kolorowe papiery, kle-
je, bibuły itp.  Dzięki 
temu mogliśmy sobie 
pozwolić na tzw. róż-
ne ekstrawagancje, np. 
zorganizować ognisko 
i zakupić kiełbaski. 
Charakterystyczne jest 
przede wszystkim też 
to, że w Lipinach  mam 
małe dzieci, a na zajęcia 
w Stanach uczęszcza 
głównie młodzież, są 

to gimnazjalistki. One 
bardzo lubią gotować. 
Swego czasu lepiłyśmy 
po 200 pierogów, pie-
kłyśmy ciastka, ciasta, 
robiłyśmy kanapki. W 
związku z tym, w Sta-
nach często odbywają 
się zajęcia kulinarne. 

- Czy prowadząc świe-
tlice, napotyka się Pani 
na jakieś problemy? 
Jeśli tak, to jakie?

No niestety często w 
Stanach pojawia się za-
stój, są okresy, że jest 
brak chętnych. W Lipi-
nach również były takie 
przypadki, ale od kiedy 
tam pracuję, zdarzyło 
się to może ze dwa razy. 
W chwili obecnej w Li-
pinach jest bardzo dużo 
dzieci. Z moich przewi-
dywań wyliczam, że za 
trzy lata może pojawi 
się lekki zastój. Głów-
nie zależy to od tego, 
jak te dzieci się rodzą 
(śmiech). Teraz to trzeba 
stanąć na rzęsach, żeby 
dzieci przyszły na świe-
tlicę, trzeba je wręcz 
zapraszać, wymyślać 
„cuda na kiju”. Obec-
ne pokolenie już nie 
jest pokoleniem dzieci 
świetlicowych, tak jak 
kiedyś. Kiedyś przycho-
dziły, bo praktycznie nie 
miały innego wyboru, 
bo nic innego nie było 

wymyślić dla nich coś 
pod tym kątem, oczy-
wiście wszystko po-
przez zabawę. Zajęcia 
są dostosowywane do 
potrzeb.

- Jakie formy zajęć 
znajdują się w ofercie 
świetlic?

Bardzo rozwinięta jest 
grupa teatralna. Dzie-
ci lubią występować, 
zwłaszcza maluchy. Ro-
bimy przedstawienia na 
różne okazje, święta. 
Nie są to przedstawienia 
na zasadzie „wierszyk 
-piosenka, wierszyk-
-piosenka”, tylko jest 
to zabawa w teatr. Sami 
tworzymy kostiumy, czy 
urządzamy scenografię. 
Robimy też pantomimy 
muzyczne, tańce.

- Czyli, krótko mówiąc, 
zabawa z efektem w 
postaci występu?

Tak. Ostatnio mieliśmy 
występ z okazji setnej 
rocznicy odzyskania 
niepodległości przez 
Polskę, wtedy dzieci 
zrobiły przedstawienie 
w formie pantomimy 
muzycznej. Pokaz od-
był się w sali wiejskiej 
w Lipinach, zostały za-
proszone władze gmi-
ny, przybyli również 
mieszkańcy. Przedsta-
wienia dotyczą głównie 
ważnych dat w polskim 
kalendarzu oraz różnych 
wydarzeń w gminie, np. 
Dożynki, Dzień Matki, 
Dzień Rodziny, Dzień 
Seniora, Święta Bożego 
Narodzenia. 

- Oprócz teatru, były 
jakieś inne działania?

Kiedyś istniał w Lipi-
nach zespół, który na-
zywał się oczywiście 
„Lipinanki”. Koncerto-
wałyśmy z zespołem po 
całej gminie. Niektóre 
występy można obejrzeć 

na youtube. Rada Sołec-
ka ufundowała nam wte-
dy stroje. Zespół miał 
tzw. swoje lata świetno-
ści, niestety w pewnym 
momencie się rozsypał, 
ponieważ śpiewające 
w nim dziewczyny już 
podrosły i każda po-
szła w swoją stronę, na 
studia itd.. W tej chwili 
dzieci nie chcą za bar-
dzo wykonywać folklo-
rystycznych utworów, 
bo twierdzą, że to „sia-
ra” (śmiech), ale stroje 
jeszcze wiszą. Wielka 
szkoda, bo wspaniale to 
funkcjonowało. Zespół 
był przydatny zwłaszcza 
na wewnętrzne potrze-
by, np. przy okazji Do-
żynek. Mieliśmy własną 
grupę śpiewaczą i nie 
musieliśmy już zapra-
szać nikogo z zewnątrz. 
Nawet jeśli były jakieś 
błędy, czy niedocią-
gnięcia, to mieszkańcy 
traktowali to z przymru-
żeniem oka, bo przecież 
śpiewali „swoi”. Spoty-
kałyśmy się i ćwiczyły-
śmy dwa razy w tygo-
dniu. Miło wspominam 
ten czas. 

- Być może po ukaza-
niu się tego wywiadu, 
będzie odzew i nastąpi 
reaktywacja zespołu?

Jak najbardziej. Nie 
chcę się chwalić, ale 
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na wiosce, tylko sklep 
i świetlica. Nie miały 
internetu, nie było kom-
puterów, nie było ko-
mórek. Były też inaczej 
wychowywane, bo teraz 
spędzają czas w domu, 
albo nie mogą przyjść, 
bo się pobrudzą. Miałam 
również taki przykład w 
Stanach, że dziewczy-
ny się pokłóciły i dzień 
przed przedstawieniem 
jedna z nich poinformo-
wała mnie, że nie wy-
stąpi. I to jest właśnie 
taka przypadłość, że na 
świetlicę idzie się z wła-
snej woli. Nie to co do 
szkoły, bo w szkole na-
wet świetlica prosperuje 
inaczej. Dzieci muszą 
tam być, bo czekają na 
autobus, czy na rodzica, 
który przyjdzie z pracy 
i chcąc nie chcąc - czy 
lubi Panią, czy nie lubi, 
to musi tam być. W 
świetlicach środowisko-
wych jest zupełnie ina-
czej, nie ma obowiązku 
uczęszczania na zajęcia, 
więc trzeba tym dzie-
ciom pozwolić na trochę 
więcej.  Jeżeli będę je 
ustawiać do pionu i cią-
gle na nie krzyczeć,  to 
już więcej do mnie nie 
przyjdą.
 
- Trzeba czasami po-
zwolić sobie wejść na 
głowę?

Tak, jednakże nie do-
słownie i wiadomo, że  
są  pewne granice. Nie 
mogą na przykład roz-
nieść budynku (śmiech). 
Nie oszukujmy się, 
dzieci przychodzą na 
świetlicę w swoim cza-
sie wolnym, przede 
wszystkim po to, żeby 
się rozerwać i trzeba im 
to zapewnić.  

- Kiedy odbywają się 
zajęcia w świetlicach?

W Lipinach w ponie-
działki, środy i czwartki, 
a w Stanach we wtorki i 
w piątki w godzinach od 
15 do 19. Korzystając z 
okazji, chciałabym za-
prosić nowych chętnych 
na zajęcia do świetlicy 

w Stanach. 

- Może na zachętę 
przyszłych uczestni-
ków zajęć, zdradzi 
Pani jakieś plany na 
przyszłość? Co będzie 
się działo w najbliż-
szym czasie?

Bardzo często pytam 
się  dzieci co chciałyby 
robić, staram się liczyć 
z ich zdaniem. To nie 
oni tam są dla mnie, 
tylko ja dla nich. Na 
przykład w Stanach po-
szłam dziewczynom na 
rękę i miałyśmy nawet 
salony fryzjerskie, sa-
lony manicure, bo tym 
się akurat wtedy inte-
resowały. Mieliśmy też 
kółko gier bez prądu, 
który prowadził pewien 
chłopak. Robił to zu-
pełnie bezinteresownie 
i bez żadnego wyna-
grodzenia, przez całą 
jesień i zimę ubiegłego 
roku. Dzięki temu świe-
tlicą zainteresowali się 
również chłopcy. Był 
również taki czas, że 
stworzyliśmy grupę ta-
neczną. Obecnie w Lipi-
nach jest dziewczynka, 
która ma bardzo dobry 
dryg do tańca. Właśnie 
ją namawiam, żeby 
wzięła jeszcze ze dwie 
lub trzy dziewczynki i 
spróbowały same dzia-
łać w tym kierunku.  
W dzisiejszej dobie in-
ternetu istnieje wiele 
możliwości na rozwój 
swoich pasji. Ich inspi-
racją mogą być układy 
taneczne zamieszczone 
na youtube. Wystarczy 
włączyć filmik i odwzo-
rowywać ruchy innych 
tancerzy. 

- Reasumując, wszel-
kie przedsięwzięcia są 
realizowane własnymi 
siłami?

Dosłownie tak. W Li-
pinach mam dużo za-
bawek, przychodzi tam 
też dużo małych dzieci. 
Wycinają pieniążki, ba-
wią się w sklep, lalkami, 
jest dosłownie wszyst-
ko - nawet mąż i żona 

(śmiech).
Zaraz za świetlicą wiej-
ską jest usytuowany 
plac zabaw. Pani Wójt 
zrobiła tam remont, są 
nowe huśtawki i wielka 
piaskownica. Nad świe-
tlicą znajduje się jeszcze 
siłownia, z której mogą 
bezpłatnie korzystać 
dzieci od 16 roku ży-
cia, młodsze muszą zja-
wiać się z opiekunem. 
Jest tam pan odpowie-
dzialny za to miejsce. 
W Lipinach jest więcej 
możliwości, z tej racji, 
że są większą wioską i 
po prostu więcej się tam 
dzieje. 

- Ilu wychowanków 
uczęszczało na zaję-
cia w ciągu ostatniego 
roku? 

Zależy. Liczyć tych sta-
łych, czy również tych 
dochodzących okazjo-
nalnie? Myślę, że śmia-
ło można powiedzieć, że 
jest 15 osób w Lipinach, 
a w Stanach 8-10. Cho-
ciaż ostatnio z frekwen-
cją jest nie najlepiej, być 
może przez tą pogodę. 

- A jakie zajęcia cie-
szyły się dotychczas 
największym powo-
dzeniem?

Myślę, że wśród mło-
dzieży, zajęcia kulinar-
ne. Dzieci natomiast lu-
bią zajęcia tematyczne, 
np. Dzień Kota - rysuje-
my wtedy wielkie koty, 
bierzemy udział w zaba-
wach, takich jak „ucie-
kaj myszko do dziury, 
bo Cię złapie kot bury”, 
robimy maski kocie, 
naśladujemy jak koty 
chodzą. Podczas takich 
akcji dzieci jest zawsze 
najwięcej i w zajęciach 
pomaga mi wtedy Pani 
dyrektor z biblioteki. 
Sama bym chyba nie 
okiełznała wszystkich 
dzieci, a przychodzi ich 
naprawdę dużo. Infor-
macja o takich wydarze-
niach roznosi się zazwy-
czaj pocztą pantoflową. 
Mamy też zajęcia zwią-
zane z różnymi okazja-

mi, np. Dniem Dziec-
ka – wtedy robimy np. 
konkurs malowania na 
betonowym płocie, or-
ganizujemy przejażdżkę 
bryczką. W tym działa-
niu jest również metoda, 
bo gdy widzę, że na za-
jęcia przychodzi coraz 
mniej uczestników, or-
ganizuję jakąś pojedyn-
czą akcję i dzieci znów 
zaczynają tłumnie się 
zjawiać. 

- Czy wszystkie zajęcia 
odbywają się na miej-
scu, czy są organizo-
wane również jakieś 
wyjazdy?

Kiedyś były takie akcje 
związane z wyjazdami. 
Jak w Lipinach Sołty-
sem była Pani Roma Gą-
sior, organizowała dla 
dzieci różnego rodzaju 
wyjazdy, w tym do kina 
albo sali zabaw w Zielo-
nej Górze. Oczywiście 
wyjazdy były dla osób, 
które robiły coś dla wio-
ski, np. pomagały robić 
boisko do piłki ręcznej, 
brały udział w przed-
stawieniach. To wszyst-
ko było sponsorowane 
przez Radę Sołecką jako 
forma nagrody i zachęty 
dla zaangażowanych na 
rzecz działań społecz-
nych. 

- A jak to jest z fundu-
szem przeznaczonym 
na działalność świe-
tlic?

Finansuje nas OPS, a 
bezpośrednio podlegam 
pod Komisję do Roz-
wiązywania Problemów 
Alkoholowych. Z tego 
głównie idą fundusze na 
moją wypłatę, na utrzy-
manie świetlic. Kiedyś 
właśnie mieliśmy dodat-
kowe pieniążki z wła-
snej produkcji bombek, 
pisanek, czy palm wiel-
kanocnych. Wykonanie 
takiej palmy to nie był 
wysoki koszt, chodzili-
śmy najpierw na buksz-
pan, czy bazie i tak krę-
ciłam, aż mi się nawet 
odciski na palcach po-
jawiły. W pewnym mo-

mencie zaprzestaliśmy 
takiej działalności, po-
nieważ we wiosce poja-
wiały się niestety różne 
komentarze. 

- Na koniec może py-
tanie z innej beczki, 
bardziej prywatne. Ja-
kie są Pani najmilsze 
wspomnienia z dzie-
ciństwa?

Takiego pytania się nie 
spodziewałam (śmiech) 
Wie Pan co, muszę się 
przyznać szczerze, że ja 
też jestem takim dziec-
kiem świetlicowym. 
Moja mama pracowa-
ła w fabryce Odry, tato 
też do późna pracował. 
Mama wychodziła na 
godzinę siódmą do pra-
cy, a ja musiałam iść ra-
zem z nią.  Ona do pra-
cy, a ja na świetlicę. Po 
szkole również tam zo-
stawałam, bo czekałam 
aż po mnie przyjdzie.   
Wspominam świetlice 
bardzo mile, miałam 
bardzo fajną Panią z po-
dejściem do dzieci. Na-
tomiast najmilsze moje 
wspomnienie z dzieciń-
stwa w ogóle nie wiąże 
się ze świetlicą, bo od 
zawsze byłam miło-
śniczką zwierząt. Ciągle 
byłam związana z czwo-
ronogami, zbierałam 
wszystkie biegające psy 
z okolicy i przyprowa-
dzałam je rodzicom  do 
domu - od takich ma-
łych, po owczarki nie-
mieckie. No i wszystkie 
te psy musiałam mieć 
(śmiech).

- Czyli chęć pomaga-
nia innym zaczęła się 
już we wczesnym dzie-
ciństwie? 

Tak. Może nawet dla-
tego w świetlicy mamy  
bardzo dużo zajęć doty-
czących tematyki zwie-
rząt. Ciągle mamy jak 
nie dzień kota, to dzień 
psa (śmiech), może coś 
w tym jest.

Dziękuję za rozmowę.

Rozmawiał Robert K.
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Uroczyste otwarcie parków krajobrazowych.
3 maja br. na Cyplu w 
Jodłowie miało miej-
sce oficjalne otwarcie 
parków krajobrazo-
wych znajdujących się 
na terenie gminy Nowa 
Sól. Symbolicznego 
przecięcia wstęgi do-
konali wspólnie: mar-
szałek Województwa 
Lubuskiego Elżbieta 
Anna Polak, członek 
Zarządu Województwa 
Lubuskiego (poprzed-
niej kadencji) Alicja 
Makarska, Wójt Gminy 
Nowa Sól Izabela Boj-
ko oraz Sołtys Jodło-
wa Jerzy Klimecki. W 
ramach podziękowań, 
Wójt Gminy Nowa Sól 
wręczyła zaszczytnym 
gościom kwiaty oraz 
pamiątkowe statuetki. 
Przy tak ważnym wy-
darzeniu nie mogło się 
obyć również bez spe-
cjalnie przygotowanego 
na tą okazję tortu, który 
jako pierwsza pokroiła 
sama marszałek Woje-
wództwa Lubuskiego. 
Wydarzenie zostało 
uświetnione występami 
muzycznymi. Na po-
czątku imprezy wystar-
towała „Kapela Bajer”, 
która łącząc tradycję z 
nowoczesnością, wpra-

canie do życia zanie-
dbanych miejsc służy 
nie tylko poprawie es-
tetyki gminy, ale przede 
wszystkim dawaniu ra-
dości wszystkim miesz-
kańcom i stworzeniu 
niepowtarzalnego kli-
matu. Chciałabym, aby 
zrewitalizowane par-
ki były dla młodzieży 
miejscami atrakcyjny-
mi do spędzania wol-
nego czasu, integracji i 
rozmów, dla rodziców 
z dziećmi miejscami 
bezpiecznej zabawy 

i spacerów, dla ludzi 
starszych miejscami do 
wypoczynku, spotkań, 
czy poczytania pra-
sy. Przy okazji pragnę 
serdecznie podzięko-
wać wszystkim oso-
bom zaangażowanym 
w organizację imprezy 
w Jodłowie, zwłasz-
cza Radom Sołeckim i 
Sołtysom za przygoto-
wanie słodkiego poczę-
stunku – powiedziała w 
rozmowie Wójt Gminy 
Nowa Sól Izabela Boj-
ko.

Tort pokroiła Marszałek Województwa Lubuskiego 
– Elżbieta Anna Polak

Symboliczne przecięcie wstęgi na otwarcie Parków 
Krajobrazowych

Zdjęcie z gwiazdą chciał mieć każdy

wiała w dobry nastrój 
zgromadzoną publicz-
ność. Kolejnymi punk-
tami programu były 
występy Tomasza Bo-
daka oraz gwiazdy wie-
czoru – zespołu disco 
polo „Long & Junior”, 
słynącego m.in. z ta-
kich przebojów, jak „Bo 
Ja Tańczyć Chcę”, czy 
„Tańcz, Tańcz, Tańcz”. 
Rewitalizacja miejsc 
wypoczynku i rekreacji 
w miejscowościach Lu-
bieszów, Nowe Żabno, 
Lubięcin oraz Jodłów 
została zrealizowana 
dzięki projektowi pt. 
„Wsparcie kapitału 
przyrodniczego regionu 
poprzez udostępnianie 
zasobów przyrodni-
czych w gminie Nowa 
Sól w ramach Regio-
nalnego Programu Ope-
racyjnego – Lubuskie 
2020.”. Projekt został 
dofinansowany z Fun-
duszy Unijnych i został 
oceniony jako jeden z 
czterech najlepszych 
projektów. Wykonanie 
zadania pochłonęło 6 
mln zł, z czego prawie 
4 mln zł, to fundusze 
unijne. Wykonawcą 
inwestycji w formule 
zaprojektuj-wybuduj,  

Stany – tu „popłynął” nowy asfalt.
Wychodząc naprzeciw 
oczekiwaniom mieszkań-
ców oraz w celu poprawy 
warunków drogowych, 
Wójt Gminy Nowa Sól 
– Izabela Bojko zdecy-
dowała o wykonaniu 
nawierzchni asfaltowej 
na drodze dojazdowej 
do ścieżki rowerowej 

w m. Stany. Tymczaso-
wa nawierzchnia była 
wyłożona frezowiną, co 
zdecydowanie utrudnia-
ło komfort jazdy. Zapla-
nowano także wykona-
nie parkingu w pobliżu 
MOR (Miejsca Obsługi 
Rowerzystów). Dojazd 
zdecydowanie ułatwi 

możliwość korzystania 
ze ścieżki rowerowej, 
zarówno mieszkańcom, 
jak i turystom. Od teraz 
będzie można bez proble-
mu dojechać do mostu w 
Stanach, wprost na trasę 
rowerową, nie tylko jed-
nośladem, ale również 
samochodem. 

Na drogę w Stanach wjechały ciężkie maszyny

była firma PRO-INFRA 
Sp. z o.o. z  Jerzmano-
wej.  
Całość przedsięwzię-
cia ma na celu właści-
we ukierunkowanie 
ruchu turystycznego, 
zapewniając z jednej 
strony ochronę kapi-
tału przyrodniczego, a 
z drugiej przyczynia-
jąc się do zwiększenia 
atrakcyjności tury-
stycznej gminy Nowa 
Sól. Utworzenie par-
ków krajobrazowych to 
nowe miejsca rekreacji 
i spotkań dla mieszkań-
ców, ale też bardzo in-
teresująca oferta dla tu-
rystów przybywających 
z całego regionu lubu-
skiego i kraju, którzy 
szukają nowych miejsc 
wypoczynku. 
Tworzenie takich prze-
strzeni jest niezwykle 
ważne, zwłaszcza w 
mniejszych miejscowo-
ściach, gdzie atrakcji 
„na wyciągnięcie ręki” 
jest niewiele. Przywra-
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Park Folwarczny w Lubieszowie, festyny w Rudnie i 
Wrociszowie – tak gmina świętowała Dzień Dziecka.
1 czerwca przypada 
Dzień Dziecka, z tej 
okazji w Lubieszowie 
odbyła się impreza ple-
nerowa dla najmłod-
szych mieszkańców 
naszej gminy. Co praw-
da, festyn odbył się w 
przeddzień tak waż-
nego dla dzieci święta 
(31 maja br.), jednak 
nie przeszkadzało im to 
w jego celebrowaniu. 
Z pewnością dlatego, 
że przy współpracy ze 
Szkołą Podstawową w 
Lubieszowie, zostały 
przygotowane dla nich 
liczne, darmowe atrak-
cje, które okazały się 
być strzałem w dziesiąt-
kę! W słoneczne piątko-
we południe uczniowie 
ze wszystkich gmin-
nych szkół bawili się 
na całego, korzystając 
m.in. z dmuchanego 
placu zabaw, biorąc 
udział w zawodach 
sportowych, czy anima-
cjach z „Bajko Party”. 
Głównym powodem do 

świętowania i najważ-
niejszym punktem pro-
gramu tego dnia było 
jednak oficjalne otwar-
cie zrewitalizowanego 
Parku Folwarcznego 
w Lubieszowie.  Aktu 
przecięcia wstęgi do-
konali wspólnie Wójt 
Gminy Nowa Sól – Iza-
bela Bojko, dyrektor 
szkoły Beata Artwiń-
ska, wykonawca – Pa-
weł Jakubowski oraz ks. 
proboszcz Sławomir 
Przychodny, który do-
konał także symbolicz-
nego poświęcenia nowo 
powstałego miejsca do 
odpoczynku. Dlaczego 
warto spędzać czas wła-
śnie tam? Na początek 
chociażby po to, żeby 
zobaczyć jak wspania-
le został wykorzystany 
potencjał tego miejsca. 
Poza walorem rekre-
acyjnym, chyba naj-
istotniejszym jest ten 
przyrodniczo-edukacyj-
ny. Wśród klimatycz-
nych alejek powstała 

Dzień Dziecka odbył się 
także w innych miejsco-
wościach naszej gminy. 
1 czerwca Sołtys i Rada 
Sołecka Wrociszowa 
zorganizowali na bo-
isku wiejskim festyn 
pn. „Wszystkie Dzieci 
Nasze Są”. Można tam 
było m.in. zdobyć dy-
plom ukończenia pierw-
szej pomocy, skorzystać 

z przejażdżki bryczką, 
czy malować na spe-
cjalnie przygotowanej 
w tym celu ściance z 
folii. Sołectwo w Rud-
nie również przygoto-
wało wiele atrakcji dla 
swoich najmłodszych 
mieszkańców, program 
opierał się na grach i 
zabawach oraz meczu 
piłki nożnej. 

Przejażdżka bryczką we Wrociszowie

Oficjalne otwarcie Parku Folwarcznego w Lubieszowie

Wspólne zabawy z „Bajko Party” 

ścieżka dydaktyczna ze 
specjalnymi tablicami z 
opisem gatunków drzew 
występujących na tere-
nie parku. Znajdują się 
tam też budki lęgowe 
dla ptaków, drewnia-
ny podest widokowy z 
altaną, ławki, leżaki,  
kosze, oświetlenie oraz 
łąki kwietne. Ważnym 
elementem całej inwe-
stycji jest także par-

king  dla samochodów 
osobowych i miejsce 
dla rowerów, co z pew-
nością ułatwi korzysta-
nie z pięknego zakątka. 
Przeprowadzono pielę-
gnacyjną wycinkę krze-
wów i drzew. Podsumo-
wując, chyba nie można 
było sobie wymarzyć 
lepszego prezentu na 
Dzień Dziecka.  Park 
Folwarczny w Lubie-

szowie to niezwykłe 
miejsce przyrodnicze. 
Jeśli sprawia Państwu 
przyjemność obcowa-
nie z przyrodą, harmo-
nia i spokój, zapraszam 
do tego nietuzinkowego 
miejsca na obrzeżach 
Naszego Lubieszowa. 
Nie tylko mieszkańców 
naszej gminy – zachęca 
Wójt Gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko.
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Gmina Nowa Sól współorganizatorem „Złotej Rybki”.

Kibice ze szkół w Przyborowie i Lubieszowie pojechali 
na mecz Panama-Francja.

Społecznicy godni uwagi.

9 czerwca na Harcer-
skiej Górce w Nowej 
Soli miały miejsce naj-
większe w Europie za-
wody wędkarskie „Zło-
ta Rybka” (57. edycja). 
Impreza była również 
okazją do świętowania 
jubileuszu 65 – lecia 
Okręgu w Zielonej Gó-
rze. Zaszczyt ogłosze-
nia tradycyjnej formuły 
przypadł Wójt Gminy 
Nowa Sól – Izabeli 
Bojko, która była także 
fundatorem pucharów 
dla dzieci.  Mimo sło-

necznej i bezwietrznej 
pogody, na Odrze wciąż 
panowały trudne wa-
runki,  co nie ułatwiało 
przebiegu konkurencji. 
Rozgrywki odbyły się 
według grup klasyfi-
kacyjnych: mini złota 
rybka (do 10 lat,  i od 
11 do 14 lat), kobiety, 
juniorzy, seniorzy oraz 
drużyny, a udział w 
nich wzięli zawodnicy, 
posiadający opłaconą 
składkę członkowską 
na ochronę i zagospo-
darowanie wód na 2019 

28 maja 2019r. ucznio-
wie  z Zespołu Eduka-
cyjnego w Przyborowie 

oraz Szkoły Podstawo-
wej im. Orła Białego 
w Lubieszowie wraz z 

Czy nieprawdą jest, że w 
pięknym otoczeniu żyje 
się lepiej? Zasadę tę wy-
znają także oni! Dzięki 
licznemu zaangażowa-
niu mieszkańców, Soł-
tysów i Rad Sołeckich, 
ich wioski zaczynają po 
prostu „kwitnąć”. Sołtys 
Przyborowa Małgorzata 
Młynarek oraz Przewod-
niczący Rady Gminy 
– Radosław Kołpaczek 
wzięli sprawy w swoje 
ręce. Czynności tej do-
konali sadząc kwiatki 
na klombach i w przy-
drożnych kwietnikach. 
Wjeżdżając do wioski 
już można cieszyć oko. 
We Wrociszowie o pozy-

Wójt Gminy Nowa Sól podczas rozdania nagród

Młodzi kibice z naszej gminy zasiedli na trybunach

tywny wizerunek miej-
scowości zadbali Grze-
gorz Lesisz oraz Radny 
Robert Ficner. Ekipa jest 
wciąż gotowa do akcji. 
Panowie w ostatnim cza-
sie przygotowali teren, 
na którym odbył się „Fe-
styn Rodzinny”. Ponadto 
zamontowali pięć no-
wych tablic ogłoszenio-
wych, które z pewnością 
poprawią przydrożną 
estetykę i ułatwią miesz-
kańcom dostęp do infor-
macji. Tablice, oprócz 
strony internetowej oraz 
portali społecznościo-
wych, są najprostszą 
i zarazem najskutecz-
niejszą formą przeka-

zywania bieżących ko-
munikatów. Równie 
prężnie działających 
społeczników mamy w 
innych wioskach naszej 
gminy, m.in. w Ciepie-
lowie, Nowym Żabnie, 
Kiełczu, czy Lipinach. 
Liderzy lokalnych spo-
łeczności, którzy po-
trafią radzić sobie z co-
dziennymi problemami, 
mają ciekawe pomysły i 
zdobyli zaufanie swoich 
mieszkańców, to skarb, 
dlatego należy dostrze-
gać ich pozytywne dzia-
łania. Bardzo im za to 
dziękujemy i cieszymy 
się, że mamy takich lu-
dzi w gminie!

Tak Sołtys Przyborowa Małgorzata Młynarek i 
Przewodniczący Rady Gminy Radosław Kołpaczek 
ukwiecali swoją miejscowość.

Widowisko wzbudzało 
olbrzymie emocje za-
równo wśród zawodni-
ków jak i kibiców. Pił-
karze obydwu drużyn 
z wielką determinacją 
i zaangażowaniem dą-
żyli do wygranej dla 
swojego zespołu. Fran-
cja nie miała proble-
mów ze zwycięstwem 
nad Panamą. Faworyci 
wygrali 2:0 po golach 
Dana-Axela Zagadou i 
Mickaela Cuisance’a. 
Ogólnie wrażenia 
uczniów były bardzo 
pozytywne. Było to 
radośnie spędzone po-
południe i wieczór. 

Uczniowie przekona-
li się naocznie, że ki-
bicowanie na meczu 
piłki nożnej może być 
przyjemne i wbrew 
obiegowym opiniom 
bezpieczne. Wycieczka 
miała charakter inte-
gracyjny jako alterna-
tywna forma spędzenia 
wolnego czasu. Spotka-
nie piłkarskie zakoń-
czyło się o godz.19.30. 
Po zakończeniu meczu 
padały pytania, kiedy 
odbędzie się kolejny 
wyjazd. Po meczu po-
zostały dobre wspo-
mnienia oraz pamiątko-
we fotografie.

rok.
Dlaczego warto wspie-
rać tego typu wydarze-
nia? Odpowiedź jest 
prosta, oprócz popu-

laryzacji wędkarstwa, 
jest to przede wszyst-
kim wspólne spędza-
nie czasu na świeżym 
powietrzu i świetna za-

bawa.
Jeszcze raz gratuluje-
my zwycięzcom tego-
rocznej  edycji „Złotej 
Rybki”!

opiekunami uczestni-
czyli w meczu Panama 
– Francja, który był 
rozgrywany w ramach 
22. turnieju Mistrzostw 
Świata FIFA U-20 na 
Stadionie im. Zdzisła-
wa Krzyszkowiaka w 
Bydgoszczy. Wyjazd 
mógł dojść do skutku 
dzięki wsparciu finan-
sowemu Wójt Gminy 
Nowa Sól – Izabeli 
Bojko. Dla młodych 
kibiców był to pierw-
szy udział w meczu 
tej klasy rozgrywek. 
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Festyn Rodzinny we Wrociszowie.

Festyn Rodzinny w Ciepielowie.

15 czerwca br. we Wro-
ciszowie panowała ra-
dosna atmosfera zaba-

wy, a wszystko to za 
sprawą Festynu Rodzin-
nego, którego gospoda-

rzem była Wójt Gminy 
Nowa Sól – Izabela 
Bojko. Impreza rozpo-

22 czerwca br. na boisku 
w Ciepielowie odbył się 
Festyn Rodzinny. Na naj-
młodszych uczestników 
imprezy czekały ciekawe 
animacje, gry i zabawy, a 
dla tych starszych zostały 
przygotowane liczne kon-
kursy, m.in. przeciąganie 
liny, cięcie drzewa, czy 
picie złotego trunku na 
czas. Tego dnia zostały ro-
zegrane także dwa mecze 

o Puchar Wójta Gminy 
Nowa Sól. Pierwszym był 
mecz piłki nożnej Polska – 
Ukraina, z wynikiem 4:0 
dla naszych, a drugą spor-
tową rozgrywką w progra-
mie był mecz siatkówki. 
Ochłodę w postaci kurtyny 
wodnej zapewnili strażacy 
z OSP w Kożuchowie, w 
stronę których kierujemy 
ogromne podziękowania- 
to dzięki Wam można było 

przetrwać panujący upał. 
Wieczorem wszyscy tan-
cerze udali się na parkiet, 
gdzie gorącą atmosferę 
jeszcze bardziej podkrę-
cał DJ Wintherace. Pogo-
da dopisała, frekwencja 
również, zatem imprezę z 
pewnością można zaliczyć 
do tych udanych! Dzięku-
jemy Sołtysowi i Radzie 
Sołeckiej Ciepielowa za 
zorganizowanie festynu.

częła się o godz. 16:00.  
Liczne animacje dla naj-
młodszych zostały przy-
gotowane przez „Bajko 
Party”. Odbyły się także 
dziecięce wybory miss i 
mistera, przygotowane 
przez Panią Sołtys – Be-
atę Boś. Każde dziec-
ko mogło skorzystać 
z największej frajdy, 
czyli darmowych dmu-
chańców, nie zabrakło 
również malowania bu-
ziek. Zabawę taneczną 
do późnego wieczora 
poprowadził DJ Winthe-
race. Oprócz wszystkich 
atrakcji, najważniejszą 
sprawą dla dzieci było 
to, że mogły się bawić 

razem z najbliższymi, 
bo w końcu był to „Fe-
styn Rodzinny”. Ser-
deczne podziękowania 
za wsparcie i zaangażo-
wanie przy organizacji 
tego wydarzenia kie-
rujemy w stronę Pana 
Grzegorza Lesisza, Rad-
nego Roberta Ficnera 
oraz jego syna. Ogrom-
ne wyrazy wdzięczności 
należą się także Państwu 
Krzysztofowi i Sylwii 
Onufrakom, za zadbanie 
o czystość i porządek 
tuż po samej imprezie. 
Mieszkańcom Wro-
ciszowa dziękujemy 
za wspólnie spędzony 
czas!

Wandale w natarciu. Wójt apeluje 
do mieszkańców o reakcję!
W ostatnim czasie na 
terenie gminy nasila-
ją się wybryki chuli-
ganów, którzy celowo 
niszczą nasze wspólne 
mienie. Na terenie re-
kreacyjnym w Lubię-
cinie doszło do znisz-
czeń ławek, molo, a 
nawet toalety. Jakby 
tego było mało, w miej-
scach, które mają słu-
żyć wspólnemu dobru, 
pozostawiany jest po 
prostu bałagan. Pest-
ki słonecznika, puszki 
i butelki po napojach, 
to już częsty widok.  
Podobne akty wanda-
lizmu mają miejsce w 
Nowym Żabnie, gdzie 

zostały zniszczone zna-
ki drogowe oraz nowa 
wiata przystankowa. W 
Jodłowie podczas gril-
lowania zostały przy-
palone drewniane po-
mosty oraz uszkodzone 
leżaki.
Wójt Gminy Nowa Sól 
apeluje – reagujmy! 
Koszty napraw związa-
ne z pokryciem szkód są 
wysokie, a widok zde-
molowanych obiektów 
zatrważający. Bądźmy 
wrażliwi na wszelkie 
przejawy zniszczeń. 
Takie zachowania za-
sługują na potępienie. 
Osoby dokonujące tych 
czynów nie mogą czuć 

się bezkarni. Dzięki 
naszym reakcjom doty-
czącym niepokojących 
spostrzeżeń, możemy 
zadbać o nasze wspól-
nie mienie, bo tylko 
wtedy wzrastają szanse 
na szybsze i skutecz-
ne wykrycie wandali. 
Zwracamy się z proś-
bą o zgłaszanie takich 
incydentów do Urzę-
du Gminy, gdzie za 
wskazanie sprawców 
zniszczeń, czekają na-
grody. Niekiedy takie 
powiadomienie może 
zapobiec kosztownym 
naprawom, a przede 
wszystkim – być prze-
strogą dla innych! 

20 czerwca 2019 roku 
w miejscowości Stany, 
podczas festynu rodzin-
nego zorganizowane 
zostały Dni Otwarte 
Świetlicy Socjotera-
peutycznej – „Wesoła 
Dziupla”. Dla rodziców i 
ich dzieci była to świet-
na okazja do zapoznania 
się z działalnością pla-
cówki. Wszyscy chętnie 
uczestniczyli w specjal-
nie przygotowanych na 
tę okazję zabawach. Po 
raz kolejny można było 
się przekonać, że jest to 
miejsce przyjazne dzie-

ciom, z szansą na zdrowy 
rozwój, odzyskanie po-
czucia bezpieczeństwa, 
ale również na rozwój 
kreatywności i drzemią-
cych w nich talentach. 
Bardzo dziękujemy go-
ściom za przybycie, a 
organizatorom za przy-
gotowanie niecodziennej 
podróży do świetlicy. 
„Wesoła Dziupla” w 
Stanach zaprasza chęt-
ne dzieci i młodzież do 
uczestnictwa w zajęciach 
dwa razy w tygodniu, we 
wtorki i piątki od godzi-
ny 15.00 do 19.00.

Dni Otwarte w Świetli-
cy Środowiskowej w 
Stanach.
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Absolwenci opuścili szkolne mury.
W świetlicy wiejskiej 
w Przyborowie odbył 
się „Bal Absolwentów” 
z tamtejszego Zespołu 
Edukacyjnego. Gościem 
tego wydarzenia była 
Wójt Gminy Nowa Sól 
– Izabela Bojko. Bal był 
niecodzienny i historycz-
ny, ponieważ dotyczył 
jednocześnie uczniów 
klas 3 gimnazjum oraz 
8 szkoły podstawowej. 
Podobna sytuacja miała 
miejsce w Zespole Edu-
kacyjnym w Lubięcinie, 
jednak ta placówka po-
stawiła na zorganizowa-
nie imprezy w „Zajeź-
dzie we Młynie”.
Szkoła Podstawowa im. 
Orła Białego w Lubieszo-
wie również nie odbiegła 
od tradycji. Pożegnanie 
ośmioklasistów miało 

Zakończenie roku szkolnego jest okazją do radosnego świętowania rozpoczęcia wakacji, jednak nie wszystkim musi być z tego po-
wodu wesoło. Koniec czerwca dla niektórych uczniów, to czas pożegnań i wspomnień oraz przemyśleń o niedalekiej przyszłości. Czas 
nowych wyzwań, perspektyw i zmiany otoczenia rówieśników. Należy zatem w wyjątkowy sposób podkreślić rangę tego momentu.

Zakończenie roku szkolnego 2018/2019.
W czerwcu nadszedł 
długo wyczekiwany 
przez uczniów mo-
ment zakończenia roku 
szkolnego 2018/2019. 

Uroczyste apele były 
doskonałą okazją do 
podsumowania pracy 
nauczycieli, osiągnięć 
uczniów i ważnych 

wydarzeń w szkołach.  
Wójt Gminy Nowa Sól 
– Izabela Bojko wzięła 
udział w wyjątkowych 
zakończeniach roku 

Uroczysty apel na zakończenie roku szkolnego w Przyborowie

Tak świętowali uczniowie z Zespołu Edukacyjnego w Przyborowie

szkolnego, bowiem 
było to jednocześnie 
pożegnanie gimnazja-
listów i uczniów klas 
8 - w Zespole Eduka-
cyjnym w Przyborowie 
(18 czerwca) oraz  w 
Zespole Edukacyj-
nym w Lubięcinie (19 
czerwca). W Szkole 
Podstawowej im. Orła 
Białego w Lubieszowie 
(19 czerwca) w uro-
czystym apelu wzięła 
udział Skarbnik Gminy 
– Justyna Antecka Kli-
mek, a podczas zakoń-
czenia roku szkolnego 
dla klas 1-7 w Zespole 
Edukacyjnym w  Przy-
borowie, w imieniu 

Wójta Gminy Nowa 
Sól przemówienie wy-
głosiła inspektor ds. 
oświaty i wychowania 
– Pani Joanna Troj-
niarz.  W tych szcze-
gólnych dniach nie 
obyło się bez nagród i 
gratulacji dla najlep-
szych uczniów oraz 
podziękowań w stronę 
grona pedagogiczne-
go. My ze swojej stro-
ny życzymy uczniom 
i pracownikom szkół, 
aby wakacje upłynęły 
pod znakiem radości, 
by pomogły zregenero-
wać siły i pozwoliły z 
ochotą i zapałem spo-
tkać się we wrześniu!
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tutaj nieco inny charak-
ter niż poprzednie, gdyż 
spotkanie odbyło się w 
okolicznościach przyro-

dy - w nowo powstałym 
„Parku Folwarcznym”. 
Cieszy nas niezmiernie 
fakt, że zagospodarowa-

ny przez Gminę teren 
spełnia swoją funkcję, 
służąc wszystkim miesz-
kańcom.

Absolwentom naszych 
szkół życzymy samych 
mądrych wyborów i… 
powodzenia!
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Co zrobić, kiedy upał daje się we znaki? 
Odkryj na nowo Jodłów!

których dowiemy się wie-
le ciekawych informacji 
na temat gatunków roślin 
i zwierząt znajdujących 
się na tym terenie. W tro-
sce o przyrodę, powstały 
również karmniki oraz 
budki lęgowe dla ptaków. 
Miejsce zostało stworzo-
ne głównie do rekreacji 
i wypoczynku i chcemy, 
aby służyło nam wszyst-
kim jak najdłużej. Ape-
lujemy zatem do wszyst-
kich osób korzystających 
z „Cypla Jodłowskiego” 

o przestrzeganie ładu i 
porządku, niezaśmiecanie 
terenu oraz zachowanie 
wszelkiej ostrożności. 
Podczas upałów pijmy 
dużo wody, smarujmy się 
kremami UV, a najlepiej 
skrywajmy się w cieniu 
drzew, których tam nie 
brakuje. Tylko stosowne 
zachowanie pozwoli spę-
dzić nam niezapomniane 
chwile w przepięknych 
okolicznościach przyrody 
- by odkrywać na nowo 
Jodłów! 

Rozmiary wieży widokowej robią wrażenie

Nowy pomost w Jodłowie prezentuje się znakomicie

Betonowe leżaki już czekają na plażowiczów

Pogoda tego lata zapo-
wiada się wyśmienicie. 
Nadszedł czas wakacji i 
urlopów. Zastanawiacie 
się już, gdzie odpocząć 
od miejskiego zgiełku? 
Podpowiadamy, aby w 
nadchodzącym sezonie 
wybrać się do Jodłowa. 
Dlaczego? Spędzanie tam 
czasu, to idealny sposób 
na ochłodę w gorące dni. 
Jodłów jest miejscowo-
ścią położoną w otoczeniu 
lasów, nad malowniczym 
Jeziorem Tarnowskim 
Dużym. To nie koniec 
możliwości, które otwiera 
przed nami ten niesamo-
wity zakątek. W ostatnim 
czasie został tam oficjal-
nie otwarty tzw. „Cypel 
Jodłowski” z parkiem re-
kreacyjnym. Na miejscu 
znajdziemy m.in. drew-
nianą (9 metrową) wieżę 
widokową, altanę z siedzi-
skami i stołem, pomosty, 
ławki, specjalne miejsce 
na ognisko, stojaki na ro-
wery, leżaki betonowe, a 
nawet toalety z natryska-
mi i przebieralnię plażo-
wą. Dodatkową atrakcją 
są alejki pieszo-rowerowe 
o charakterze edukacyj-
nym. Stoją tam tablice, z 
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